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Vácrátót Község Önkormányzat 
Képviselő-testülte 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. január 23-án, csütörtökön 
18.00 órakor megtartott rendkívüli testületi ülésén.  
 
Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal, Tanácsterem  
  2163 Vácrátót, Petőfi tér 3. 
 
Jelen vannak: Garamszegi Géza  polgármester 
  Papp István   alpolgármester 
  Csonka Ferencné  képviselő 

Horváth Mátyás  képviselő 
  Monori Szilárd   képviselő 
  Wildmann Erika  képviselő 
    
Jegyzőkönyv-vezető:     Matyó Anikó  aljegyző 
 
Bolvári Attila képviselő késését jelezte. 
 
Garamszegi Géza polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a Képviselő-testület 
6 tagja jelen van a Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Papp István, alpolgármestert a 
jegyzőkönyv hitelesítésre, majd ismertette a napirendi pontokat.  
 
A Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot 5  igen és 1 nem szavazattal 
elfogadta.  
 
A Képviselő-testület a módosított napirendi pontokra tett javaslatot egyhangú 6 igen szavazattal 
elfogadta.  
 
A Képviselő-testületi ülésről, lakossági részről, videofelvétel készül. 
 
Napirendi pontok: 
 
1./ Zöld Híd Kft. tájékoztatása a működésről és a hulladékszállítás díjáról. 
2./ Az iskola és a tornacsarnok közös gravitációs szennyvízcsatorna rendszerének kialakítása. 
 
Zárt ülés keretében: 
1./ Szociális kérelem (szociális étkeztetés) 
 
Bolvári Attila képviselő megérkezett, így a Képviselő-testület létszáma 7 főre emelkedett. 
 
1./ Napirend: 
 
Tárgya: Zöld Híd Kft. Tájékoztatása a működésről és a hulladékszállítás díjáról 
 
Garamszegi Géza polgármester köszönti a meghívott vendéget. Több alkalommal találkoztunk már 
közmeghallgatáson egyéb fórumon. Kérem az ügyvezető urat, hogy a hulladékgazdálkodással 
kapcsolatban vázolja fel a jelenlegi  helyzetet. 
 
Gyenes Szilárd ügyvezető: Ezúton tolmácsolom a vezetőség köszönetét, hogy a megelőző 10 év 
munkáját figyelembe véve az egységes hulladékszállítás mellett tették le a voksukat. Összesen 
278.000 ember él a régióban, ebből 177.000 ember ellátását végzi a régió, mely Nonprofit Kft. lett. Ez 
az új jogszabályi környezet miatt szükséges. Többségi állami, önkormányzati tulajdonban kell legyen 
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a Zöld Híd Régió Nonprofit Kft. Minden létező, ezzel kapcsolatos tortúrán végigmentünk. A Zöld Híd 
nem különböztetheti meg az ellátott településeket. Egységesek a közszolgáltatási díjaink. Alapja a 
regionális programnak a kereteiből ered. Először 2010-ben állapította meg a díjakat, majd 2012 és 
2013. évben. A komplex díj inflációval növelt összege lett volna a terv. Az önfenntartás volt a cél a 
107 település vonatkozásában. Annak kellett volna kikristályosodnia, hogy az első évben 400-600 
millió forintot kellett volna átutalnunk bérleti díj jogcímén. Ez volt az alapgondolat. Azonban jelentős 
változást idézett elő az új hulladékról szóló törvény életre hívása. A díjmegállapítás jogát elvette az 
önkormányzattól, azonban a feladatot továbbra is az önkormányzat hatáskörében hagyta. Az 
ármegállapítást a miniszter jog 100.-Ft/fő forint összeget kell befizetni a Magyar Energetikai és 
Közmű-szabályozási Hivatalnak. Tonnánként 2014. évtől 6000.-Ft lerakási járulékot kell befizetni az 
államnak. Ezzel arra ösztönzik a társadalmat, hogy minden egyéb módját megtalálják a lerakásnak, 
csak ne a törvényes kereteket. Bevezették az e-útdíjat, de nem mentesítették ez alól a kommunális 
közszolgáltatást végző vállalkozásokat. További probléma, hogy a magyar lerakók térfogatra telnek 
meg és nem súlyra, azonban a fizetési rendszer kialakítása súly alapon történik. Az önkormányzati 
világban a hulladékszállítási díjak meghatározása november környékén megtörténik. Jelenleg a 
rezsicsökkentés és a díjstop az, ami a helyzetet még inkább megnehezíti. 2015. január 1-jéig van 
befagyasztva. Új díjak, majd a választásokat követően a Magyar Energetikai Hivatal –vélhetően 
valamilyen metódus alapján kikalkulált- díjszabás után alakulhatnak ki.  
Az Alkotmánybíróságnál én ezt a jogszabályt megtámadtam és bízom benne, hogy a józan ész majd 
felülkerekedik ezen.  
A korábbi szolgáltatók folyamatosan mondták fel az elmúlt évben az önkormányzatokkal megkötött 
közszolgáltatási szerződéseket, így 110.000 ember ellátását vettük át ebben az időszakban. Nem voltak 
heterogének az alkalmazott árak. A Társulási Tanács úgy döntött, hogy ne alkalmazzon eltérő 
díjszabást és maradjon meg továbbra is az egységes díj mellett ott ahol komplex szolgáltatást nyújt. A 
legmagasabb műszaki szolgáltatást nyújtjuk.  
A jelenlegi teljes rezsidíj csökkentés a területen, egy évben bruttó 3500.-Ft-os megtakarítást jelent 
családonként. Ebből nagy csodát nem lehet csinálni, viszont a rendszeren 320.000.000.-Ft-os lyukat üt. 
A 2013-2014. évi veszteség 450.000.000.-Ft-ot jelent majd, ami azt jelenti, hogy a beindított 
önkormányzati részvételű önfenntartó rendszer összeomlik, nem lesz önfenntartó és feléljük a 
tartalékainkat. Forrásfelosztás történt, a kompenzációra keressük a pályázati lehetőségeket, hogy a 
rendszert továbbra is fenn tudjuk tartani.  
Azért köszönöm a hozzáállást, mert az a többlet, ami a jelenlegi helyzetben „drágítja” a rendszert, az 
tulajdonképpen az önkormányzati tulajdonú cég, így az önkormányzatok zsebében landol. 
88 feljelentés érkezett ellenünk. 80-at megszüntettek. 2 esetben további fórumokra jutottunk. A 
beadványunkat az Alkotmánybíróság befogadta. Közigazgatási pert szándékoznak indítani a hatóság 
ellen. Ha a megyei bírói fórumon elvérzünk, akkor egyértelmű, hogy az Európai Bírósághoz fogunk 
fordulni.  
A víz, villany és gázszolgáltató olyan rendszert üzemeltet, hogy bármelyik állampolgár hiába utálja, a 
szolgáltatás működik. Egy kivétel van ez alól a hulladékgazdálkodás. Nem arról szól a történet, hogy 
bevágjuk a zsákba és kitesszük a ház elé, hanem egy nyersanyagkörforgás valósul meg. Rajtunk kívül 
420 ember dolgozik, aki 420.000 embert szolgál ki, ami működőképes a közbizalom nélkül és egy 
pillanat alatt összeomlik. (Pl.: 11.000 gyermeket vittünk el oktatásra). Javaslatot tettünk, hogy ne 10% 
rezsit csökkentsenek, hanem 20%-ot, de engedjenek 5%-ot az ÁFA-ból, adjunk lehetőséget a házi 
komposztálást vállalóknak, hogy kedvezményben részesüljenek, hiszen nincsen értelme annak, hogy a 
zöldhulladékot feleslegesen szállítgatjuk, hogy mi komposztáljunk. Fót példáját ismerteti a 
képviselőkkel, ahol 70 millió kötbérrel sújtották a cégünket, amit természetesen nem fogadunk el, a 
határozat ellen fellebbezést nyújtottunk be. 
 
Papp István alpolgármester: Az a kötbér a 107 település zsebéből kerül ki. 
 
Garamszegi Géza polgármester: Az említett ügy még nincs lezárva, nagyon képlékeny. A Társulási 
Tanács határozata a rezsicsökkentés miatt friss, 2013. májusi. A külföldi cégekről annyit, hogy 
fokozatosan kiszorulnak az országból. Az ASA-nak 880.000.-Ft volt a vesztesége félévenként, csak a 
mi településünk vonatkozásában. 
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Papp István, alpolgármester: Sajnos nem tudjuk, hogy mi lesz 50-100 év múlva, mikor a rekultivációra 
kerül majd sor. Úgy gondolom, hogy a díjcsökkentést úgy kellene megvalósítani, hogy a lakosság 
zsebébe is hagyjunk pénzt.  
 
Gyenes Szilárd, ügyvezető: Sokan felvetik miért nem arányos a hulladék edényzet méretének 
csökkenése a díjjal. Azok a szolgáltatók, akik belementek abba, hogy nagyon diverzifikálták az 
edényzethez tartozó díjakat, ott mindenhol elkezdték a lakosság részéről a kisebb tároló edényeket 
igényelni, majd a második évben lett a lakosságnak drága, de kis kukája. Sajnos nem mérhető a 
hulladék mennyisége. Kezdenek elterjedni megint ezek az ötletelések, ami óriási marhaság. Ha mérni 
akarunk, kell egy rendszer, ami összehozza a szállítóautó fedélzeti kompjúterét, hitelesített mérővel 
kell rendelkeznünk. 80%-nál áll be a finanszírozási költség. Ezt ott alkalmazzák, ahol van egy alapdíj 
és a súly utáni díj. Ennek ott van értelme, ahol a hulladéktermelést büntetik, ott így a 
hulladéktermelést vissza lehet szorítani. Egy olyan rendszerben, ahol önfenntartás működik ez nem 
megy. Holnapi  nappal felkerül a honlapra a 2014. évi üzleti terv, rekultivációs pályázatok stb. zárt 
formában, melyhez minden képviselő hozzáfér. E-mail kérek a jegyző asszonytól és biztosítjuk a 
belépési kódokat. 
 
Garamszegi Géza, polgármester: A rekultivációs pályázaton azért nem indulhattunk, mert a 
Váchartyán és Vácrátót közigazgatási határán lévő területnek 178 tulajdonosa van, a pályázaton 
azonban csak 100%-os önkormányzati tulajdonú ingatlanok szerepelhetnek.  
 
Papp István, alpolgármester: Ez a díj tartalmazza a rekultivációs díjat? Vagy nekünk kell tervezni? 
 
Gyenes Szilárd, ügyvezető: A termékdíj rendszert 2010. évben államosították. 
 
Csonka Ferencné, képviselő: Csak az üveges konténerek fognak maradni, erről tájékoztattak. Sajnos 
katasztrófa a kialakult  helyzet a hulladékgyűjtő szigeteken. 
 
Gyenes Szilárd, ügyvezető: A szigetekről a konténereket elszállítjuk, a zsákos szelektív gyűjtés ezen 
sokat segít. 
Intézkedni fogok a beszedetéséről. 
 
Garamszegi Géza, polgármester: A hamu begyűjtése nem várt eredményt hozott, amit köszönünk a 
Zöld Híd Kft-nek. 
 
Gyenes Szilárd, ügyvezető: Új problémákat szül a rendszer, ilyen a hamu is, amit kezelni lehet, de a 
szénnel nem tudunk mit kezdeni, a rendszer nem tud vele mit kezdeni.  
 
Garamszegi Géza, polgármester: A háztartásokban keletkezett sitt lakossági hulladéknak minősül? 
 
Gyenes Szilárd, ügyvezető: A kis mennyiségre tudunk konténert kihelyezni, vagy ha beleteszik a 
kommunális gyűjtőbe elszállítjuk. Az inert hulladék kérdését egyre sürgetőbb lenne megoldani.  
 
Garamszegi Géza: Egyszer majd meginvitálunk téged a szemétszüretünkre. 
 
Gyenes Szilárd, ügyvezető: Minden kukára rá fog kerülni a matrica, volt olyan széria, melyre rákerült 
QR kód, vagy vonalkód, de az nem azt jelenti, hogy azt le is olvassák. Mik az első tapasztalataik? 
 
Képviselők jelzik a tapasztalatokat. 
 
Gyenes Szilárd, ügyvezető: Hulladékgazdálkodási rendszerfelügyelőnk is figyeli a terepet. Ha 
probléma van a szállítók viselkedésével kérem jelezzék azonnal, gyorsan növekedtünk, így ezek még 
előfordulnak. 
 
Matyó Anikó, aljegyző: Az ügyfélfogadás Vácrátót vonatkozásában Veresegyház településen van 
lehetőség? 
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Gyenes Szilárd, ügyvezető: Élő hangos diszpécserünk van, akinek 10.000 ügyfele van, vannak 
időszakok mikor rendkívül terhelt a vonal, visszahívást lehet kérni. 
  
 
2./ Napirend: 
 
Tárgya: Az iskola és a tornacsarnok közös gravitációs szennyvízcsatorna rendszerének 
kialakítása 
 
Garamszegi Géza, polgármester: Köszönti a KIK képviselőjét, Szabó Józsefet, s kérdezi, hogy a 
napirendet nyilvános vagy zárt ülés keretében kívánja tárgyalni. 
 
Szabó József, KIK képviselő: Zárt ülés elrendelését kéri. 
 
A Képviselő-testületi ülés zárt keretek között folytatódik tovább. 
 
Zárt ülés keretében hozott határozat: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 1/2014. (I. 23.) számú HATÁROZATA: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Petőfi Sándor Általános 
Iskola ás a sportcsarnok szennyvízelvezetését, a felmerülő szennyvízátemelő sorozatos problémái 
miatt, gravitációs úton kívánja megoldani. A Klebelsberg Intéztményfenntartó Központ által 
gravitációs szennyvízelvezetés kiépítésére bekért és elfogadott árajánlatot bruttó: 2.622.823.-Ft 
összegben elfogadja, annak 50%-át a Sportcsarnokra tekintettel elfogadja: bruttó 1.311.400..-Ft 
összegben. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ezzel kapcsolatos szerződés 
aláírására és kéri a Klebelsberg Intézményfenntartó Központot a ennek megfelelően a bruttó 
1.311.400.-Ft összegű számla kiállítására. 
  Határidő: azonnal    Felelős: polgármester 
 
 
Garamszegi Géza polgármester, tekintettel arra, hogy további kérdés és hozzászólás nem 
érkezett, megköszönte a képviselők megjelenését és a nyílt ülést 19.10 órakor bezárta. 

Kme. 
 
 
 

 
 Garamszegi Géza       Dr. Törőcsik Edit  
   polgármester                        jegyző 
 
 

Papp István 
jegyzőkönyv-hitelesítő 


